
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 409 

 

На 14 септември 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решения относно промени в състава на ОИК. 

  Докладват: Димитър Димитров, Йорданка  

   Ганчева, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев и Любомир 

   Георгиев 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

  Докладват: Росица Матева, Гергана Стоянова 

3. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева,  

   Димитър Димитров, Йорданка Ганчева, Гергана 

   Стоянова, Цветанка Георгиева, Георги Баханов, 

   Севинч Солакова, Красимир Ципов и Любомир  

   Георгиев 

4. Доклади относно искания за изплащане възнаграждения на 

ОИК. 

  Докладват: Йорданка Ганчева, Георги Баханов, 

   Ерхан Чаушев 

5. Разяснителна кампания. 

  Докладва: Цветозар Томов 

6. Проекти на решения относно заличаване регистрация на 

партии. 

  Докладва: Силвия Стойчева 
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ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Цветозар Томов, Емил Войнов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева. 

 

Заседанието бе открито в 11,00 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия, господин Димитър Димитров и господин 

Емил Войнов – заместник-председатели на Централната избирателна 

комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Тринадесет членове сме в залата – имаме кворум. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проекти на решения относно промени в съставите на ОИК 

с докладчици колегите Димитров, Ганчева, Елка Стоянова и Чаушев. 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали с докладчици колегите 

Матева, Гергана Стоянова и Елка Стоянова. 

3. Доклади по административни преписки с докладчици 

колегите Войнов, Матева, Димитров, Ганчева, Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Георгиева, Баханов и Солакова. 

4. Доклади относно искане за изплащане възнаграждения на 

ОИК с докладчици колегите Ганчева, Баханов и Чаушев. 

5. Разяснителна кампания с докладчик колегата Томов. 

Имате ли предложения по дневния ред? 

Господин Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Моля да ме добавите в т. 3 и т. 4. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Моля да ме добавите в първа точка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други? Няма. 

Моля да гласуваме дневния ред. 
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Господин Димитров, заповядайте в точка едно. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Проектният номер в моя папка е 

2616. 

Постъпило е предложение от Десислава Станимирова 

Рангелова, упълномощен представител на ПП „Възраждане“, за 

промяна в ОИК – Костинброд. Предлага се на мястото на Даниел 

Николаев Петров – зам.-председател на ОИК, да бъде назначен 

Светослав Симеонов Минчев. 

Приложени са заявление от Даниел Петров, с което е поискал 

освобождаването му, копие от дипломата за завършено висше 

образование на Светослав Симеонов Минчев и пълномощно в полза 

на представляващия партията. Попълнена е декларация от 

предложения за нов член. 

На съответните основания предлагам да вземем решение, с 

което да освободим като заместник-председател на ОИК – 

Костинброд, Софийска област, Даниел Николаев Петров със 

съответното ЕГН. 

Да назначим за заместник-председател на ОИК – Костинброд, 

Софийска област, Светослав Симеонов Минчев със съответното 

ЕГН.  

На назначения заместник-председател на ОИК да се издаде 

удостоверение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания 

по проекта? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 
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Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 2412-МИ/14.09.2023 г. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Вторият ми доклад в тази точка е 

свързан с постъпило предложение – вх. № МИ-10-63, от Елена 

Иванова Викторова, упълномощен представител на ПП 

„Възраждане“ с предложение да настъпи промяна в състава на ОИК 

– Монтана.  

На мястото на Александър Иванов Алексиев, член на ОИК да 

бъде назначена Дора Ангелова Михайлова. 

Приложени са заявление на Александър Алексиев за 

освобождаването му, декларация от Дора Михайлова, копие от 

дипломата за завършено висше образование и пълномощно в полза 

на Елена Викторова. 

Предвид гореизложеното предлагам да вземем следното 

„РЕШЕНИЕ: 

Освобождава като член на ОИК – Монтана, област Монтана, 

Александър Иванов Алексиев със съответното ЕГН. 

Назначава за член на ОИК – Монтана, област Монтана, Дора 

Ангелова Михайлова със съответното ЕГН. 

На назначения член на ОИК да се издаде удостоверение.“ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта на решение? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 2413-МИ/14.09.2023 г. 

Следващ докладчик – господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, докладвам ви проект 

относно поправка на техническа грешка в Решение № 1992-
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МИ/29.09.2023 г. Във вътрешната мрежа в папка от вчера е проектът 

на решение. 

Предлагам да допуснем поправка на техническа грешка в 

Решение № 1992-МИ/29.08.2023 г., като в името на зам.-

председателя на ОИК – Стамболово, вместо Маргарита Иванова 

Богданова-Димитрова, да се чете Маргарита Йорданова Богданова-

Димитрова. 

Предлагам да го гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Решението е № 2414-МИ/14.09.2023 г. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, проектен номер 2621 е 

предложение за промяна в състава на ОИК – Силистра. 

Постъпило е заявление от областния координатор на 

коалиция „Продължаваме промяната – Демократична България“, с 

което ни уведомяват, че Мирела Атанасова Петкова, назначена за 

член на ОИК с наше решение, е подала заявление за освобождаване 

по обективни причини и предлагат на нейно място да бъде назначен 

Димитър Антонов Василев.  

Приложени са съответните декларации и копие от дипломата 

за завършено висше образование на новопредложеното лице. 

В този смисъл ви предлагам да освободим като член на ОИК 

– Силистра, област Силистра Мирела Атанасова Петкова и да 

назначим за член на ОИК – Силистра, област Силистра Димитър 

Антонов Василев със съответното ЕГН. 

Моля, ако нямате бележки, да гласуваме. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Решението е № 2415-МИ/14.09.2023 г. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Проектен номер 2620 е 

предложение за поправка на техническа грешка в наше решение, с 

което е назначена в ОИК – Берковица, Димитринка Рангелова 

Лазарова-Йоцова. Името е изписано Димитрина и следва да се чете 

Димитринка. 

Моля да се запознаете с проекта на решение за поправка на 

грешка в Решение № 2209-МИ и ако нямате бележки, да го 

гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания има ли? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 2416-МИ/14.09.2023 г. 

Следващ докладчик – господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам проектен номер 2619 

относно поправка на техническа грешка в Решение № 2307-

МИ/08.09.2023 г. на Централната избирателна комисия относно 

назначаване състава на ОИК – Свищов, област Велико Търново. 

Предлагам Централната избирателна комисия да допусне 

поправка на техническа грешка в Решение № 2307-МИ/08.09.2023 г., 
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като името на назначения за член на ОИК – Свищов, Венцислав 

Любенов Славов, да се чете „Венцислав Любенов Славев“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 2417-МИ/14.09.2023 г. 

 

Преминаваме към точка втора: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги докладвам ви за образувани още 

три съдебни производства по жалби, постъпили чрез Централната 

избирателна комисия до Върховния административен съд – дело № 

8824 от тази година срещу Решение № 2279-МИ от тази година на 

ЦИК за назначаване на ОИК – Хасково. Насрочено е съдебно 

заседание по делото днес от 13,00 ч. 

Дело № 8825/2023 г. срещу Решение № 2316-МИ за 

назначаване на ОИК – Бяла. Също съдебното заседание е насрочено 

днес от 13,00 ч. 

Дело № 8827/2023 г. срещу Решение № 2309-МИ за 

назначаване на ОИК – Ситово. Разглеждането на делото е насрочено 

също от 13,30 ч. днес. Това са другите дела, които са образувани, по 

жалбите, които понеделник и вторник докладвах. 

Следващият ми доклад е писмо от Върховния 

административен съд с вх. № МИ-08-32/13.09.2023 г. Изпраща ни се 

Определение № 8568 от 13 септември 2023 г. на IV отделение, с 

което ни уведомяват, че присъединява адм. дело № 8794 от тази 

година към адм. дело 8792 и прекратява производството по адм. дело 

№ 8794. Това са дела, образувани по жалби, подадени срещу 
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Решение № 2275-МИ за назначаване на ОИК – Пазарджик. За 

сведение ви го докладвах. 

Следващият ми доклад е призовка с вх. № ПВР/НС-8-19-

10/13.09.2023 г. от Административен съд – София, град, IX 

касационен състав по дело № 8463/2023 г. Известява се ЦИК, че е 

насрочено заседание по делото на 27 октомври 2023 г. от 14,00 ч. 

Докладвам за сведение. Това са докладите ми в тази точка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Гергана Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпило по 

имейл в Централната избирателна комисия с вх. № МИ-11-

50/13.09.2023 г. в папката ми от вчерашна дата са документите, 

именувано „жалба“ от            С.             Б., общински ръководител на 

ПП-ДБ в община Стамболийски. 

В жалбата е записано, че ни сезира с искане да отменим 

решение с посочен номер без да е посочен издаващият го орган за 

определяне на специалисти – технически сътрудници към ОИК – 

Стамболийски. 

По-надолу са изложени в някаква степен някакви основания, 

които е преценил господин Б. 

Предвид изложеното прецених, че това най-вероятно касае 

решение на ОИК – Стамболийски. С цел по-голяма бързина от 

страницата на ОИК е свалено въпросното Решение № 11-

МИ/11.09.2023 г., което също следва да се намира в моя папка. Това 

решение касае назначаване на две конкретни лица за технически 

сътрудници в ОИК. 

Жалбоподателят е изложил пред нас, че счита решението за 

неправилно предвид начина, по който са предложени лицата за 

назначаване за технически сътрудници. 

Моето предложение към тази преписка е това да бъде прието 

като писмо предвид съдържанието на решението, което касае 

организационно-техническата  работа на Общинската избирателна 

комисия, по която ОИК има оперативна самостоятелност и предвид 



9 

това, че считам, че лицето има някакъв директен правен интерес в 

обжалване на подобно решение, предлагам тази жалба да бъде 

приета като писмо за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания 

или други мнения? 

 

Преминаваме към трета точка от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, вчера докладвах за 

запознаване писмото от „Смартматик“ с вх. № МИ-23-6-10. Тъй като 

в това писмо по технически причини липсваше текстът на английски 

език, с писмо с вх. № МИ-23-24/13.09.2023 г. е постъпил текстът на 

английски език. Текстът на английски език е в моята папка от 

вчерашното заседание, а преводът на този текст, който ние сме 

извършили, е под същия номер в днешна папка. Докладвам го за 

запознаване и за последващо обсъждане. 

Две писма са постъпили от IT експертите – първото, е с вх. № 

МИ-23-4-8/13.09.2023 г. и с него ни изпращат обновен проект на 

техническа спецификация за дейността „надграждане на софтуера за 

СУЕМГ“ за изборите за общински съветници и кметове на 29 

октомври 2023 г. Докладвам го за запознаване и за обсъждане при 

приемане на документацията за обществената поръчка. 

Второто писмо е становище с вх. № МИ-23-4-7/13.09.2023 г. 

относно необходимостта от надграждане на наличния софтуер за 

СУЕМГ за изборите за общински съветници и за кметове на 

29 октомври 2023 г. Информират ни за софтуера, с който 

разполагаме, и какви промени следва да се направят. Докладвам за 

сведение и запознаване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

ЦИК-00-154-19/13.09.2023 г., свързано със списъка имена във връзка 
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с техническата експертиза, която беше насрочена за днес от 10,00 ч. 

Допуснати са лицата в изпълнение на протоколното решение на 

ЦИК – за сведение. 

Вчера ви докладвах писмо от Комисията за разкриване на 

документите и обявяване на принадлежност на български граждани 

към Държавна сигурност и разузнавателните служби на Българската 

народна армия. Днес в моя папка може да се запознаете с 

подготвения проект на отговор, с който връщаме информация за 

лицето, за което ни бяха попитали, както и изпращаме в електронен 

вид и на хартиен носител трите имена, ЕГН и длъжността на 

назначените в периода 11 – 13 септември, включително 

председатели, зам.-председатели, секретари, и членове на Общински 

избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, в папка с моите инициали има и 

проект на писмо, както и списък на всички регистрирани в ЦИК 

партии и коалиции. 

Предлагам да изпратим този списък до Общинските 

избирателни комисии, за да са информирани кои партии и коалиции 

са регистрирани в Централната избирателна комисия за участие в 

предстоящите местни избори. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 
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Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, връщаме се в първа точка с доклад на колегата 

Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви постъпила 

преписка в копие, но тъй като касае замяна и обезпечаване работата 

на ОИК – Каспичан, ви я докладвам – вх. № МИ-10-62/13.09.223 г. и 

от упълномощен представител на Партия „Има Такъв Народ“. Тя 

предлага на мястото на Деница Петкова Иванова – зам.-председател 

на ОИК – Каспичан, да бъде назначен Валентин Димитров, като е 

приложено заявление от Деница Иванова, както и декларация.  

Колеги, приложена е диплома от чуждо учебно заведение 

ведно с превод, но няма необходимото удостоверение за признаване 

на висшето образование. Тъй като в заявлението на зам.-

председателя на ОИК – Каспичан, се сочи да бъде освободена 

поради причини, които касаят трудовите й правоотношения, и 

съвместяване с трудовите й задължения, ви предлагам проектът на 

решение, който е във вътрешната мрежа, само с диспозитив  да 

освободим като зам.-председател на ОИК – Каспичан, област 

Шумен, Деница Петкова Иванова със съответното ЕГН и да се 

анулира удостоверението й. Да изпратим писмо до партия „Има 

Такъв Народ“ да се представят документи, от които е видно, че 

лицето има висше образование по смисъла на чл. 14 от Наредбата. 

Става дума за стандартните писма, които в такива случаи 

изпращаме и с оглед обезпечаване работата на Общинската 

избирателна комисия незабавно да бъдат изпратени. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на решение има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 
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Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

Решението е № 2418-МИ/14.09.2023 г. 

Сега подлагам на гласуване изпращането на писмо до 

политическите партии. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Продължаваме с доклади в трета точка – господин Димитров, 

заповядайте. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, с вх. № ЦИК-07-90-3 в 

папка от вчерашното заседание има превод на дневния ред, който ще 

бъде обсъждан на смесения формат-среща на 27 септември 2023 г. от 

Мрежата за сътрудничество в областта на европейските органи по 

изборите. Докладвам за сведение. 

Вторият ми доклад е много кратък и се отнася до 

криптоинструмента. Господин Стефанини е помолил да бъде 

изпълнен Тест № 3. По повод предходната среща разговарях с 

„Информационно обслужване“ АД. Ще го направя следобед. Дошло 

е служебно, тъй като всички съобщения, които минават през 

контактните точки, идват и при нас. Това са моите доклади. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

в точка трета – госпожа Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви постъпило 

писмо по електронната поща на Централната избирателна комисия в 

папка от вчерашно заседание, ведно с пълномощно от господин 

Румен Йончев, с което упълномощава         С.           Б.      Т. със 

съответното ЕГН. 

В придружителния имейл се сочи: „Уважаеми членове на 

ЦИК, отправяме към вас въпрос относно видеонаблюдение при 

провеждане на заседанията на ОИК.  



13 

Приложено изпращаме питане и пълномощно на 

представляващ ПП „Земеделски Народен Съюз“.“ 

Вторият документ е наименуван „питане“ към уважаемите 

членове на ЦИК, с което обясняват, че очакват предприемането на 

съответните мерки, които да осигурят релевантно прилагане на 

Изборния кодекс по отношение на прозрачността в работата на ОИК 

при провеждане на предстоящите местни избори. 

Сочат, че повод за тяхното питане са разпоредбите на 

Изборния кодекс, като правят паралел между разпоредбите на 

Изборния кодекс в частта за Районно избирателни комисии и в 

частта за Общински избирателни комисии. Поставя се въпросът 

какво налага различни критерии за прозрачност  в работата на ЦИК, 

РИК и ОИК.  

Поставят въпрос пропуск ли е в Изборния кодекс 

невключването в чл. 86 на видеоизлъчване заседанията на ОИК и 

възможно ли е да се прилага по аналогия чл. 54, ал. 1 и по 

отношение на чл. 86.  

Очакват своевременен и аргументиран отговор от страна на 

Централната избирателна комисия, скорошни указания към ОИК на 

територията на Република България за прилагане в пълнота на 

заложените в Изборния кодекс принципи за прозрачност, 

обективност и недопускане на съмнение по отношение на работата 

на избирателните комисии правила. 

Вследствие от тълкуването на горепосоченото питане задават 

въпрос дали ЦИК би се ангажирала с приемане на решение, с което 

да въведе по отношение на работата в ОИК изискванията, разписани 

в чл. 54, ал. 1 и чл. 71, ал. от Изборния кодекс. 

Колеги, предлагам проект на отговор, който не може да бъде 

по-различен от това, което се съдържа, по мое мнение, в Изборния 

кодекс, а именно, че Централната избирателна комисия е създадена 

за произвеждане на всички видове избори. Като правоприлагащ 

орган тя прилага закона такъв, какъвто е. Тълкуване на закона не 

бихме могли да правим, защото го правят други органи и не може да 
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отговорим на въпроси, които касаят законодателя в Република 

България. 

Но все пак, за да съдействаме на поставеното питане, тъй 

като, очевидно е участник в изборния процес, като разясним, че 

ЦИК е правоприлагащ орган и чл. 86 от Изборния кодекс не 

предвижда заседанията на ОИК да се излъчват в реално време чрез 

интернет страниците на комисиите, но да обърнем внимание на 

питащите, че съгласно чл. 85, ал. 10 от Изборния кодекс, на 

заседанията на ОИК може да присъстват застъпници, представители 

на партии, коалиции и инициативни комитети, наблюдатели и 

представители  на средствата за масово осведомяване, включително 

в последното изречение на писмото, техни изказвания могат да 

бъдат записвани и в протокола. Централната избирателна комисия, 

чрез своите указания, които дава и ще даде на ОИК, допринася за 

публичността на ОИК, в което аз лично съм убедена. 

Предлагам ви да изпратим този отговор на имейла, от който е 

направено питането. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля по 

проекта на писмото има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, постъпил е въпрос по 

електронната поща на Централната избирателна комисия от имейла 

на ОИК – Поморие, с вх. № МИ-15-230/13.09.2023 г. Поставя се 

въпрос, свързан с Приложение № 42, но той като писмото не е 

подписано, сочи се само, че е от секретаря на ОИК, не съдържа и 

подпис, просто е написано на имейл. 

Няма да предложа да коментираме този въпрос и това питане, 

защото Централната избирателна комисия дава указания към 
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Общинските избирателни комисии и мисля, че не следва да 

отговаряме на отделни членове. От въпроса не става ясно дали е 

коментирано в Общинската избирателна комисия, дали питането се 

поставя от всички от ОИК. Това писмо ми дава повод да ви 

предложа да изпратим до ОИК в началото на тяхната работа, 

указание, че всички документи, които излизат от тях, се подписват 

по надлежния ред от председател и секретар и надлежно от 

съответната разпоредба на Изборния кодекс. 

Предлагам такова указание да изпратим до всички общински 

избирателни комисии. Иначе въпросът го докладвам за сведение и 

приключване на преписката. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Напълно подкрепям. Време е да напишем 

такова нещо! Нововъведенията в общинските избирателни комисии 

извън нашето решение и извън закона започнаха. 

Предлагам в това писмо, което ще пишем, да се добави и 

текстът: кореспонденция с електронни подписи до ЦИК и други 

институции от името на ОИК не се допуска! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания или други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 (Любомир 

Георгиев, Росица Матева). 

Следващ докладчик – госпожа Гергана Стоянова. 

Колеги, определям за кратко господин Димитров да води 

заседанието. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви във вчерашна 

моя папка с вх. № ЦИК-09-269 – докладна записка, относно плащане 

на постъпила в Централната избирателна комисия фактура от 
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31 август от „Нова транслейт“ за извършени преводи в периода от 

1 август до 31 август по сключения договор между „Нова транслейт“ 

ООД за преводачески услуги с Централната избирателна комисия, 

като стойността на фактурата е в размер на 766,92 лв. с включен 

ДДС. 

Към фактурата са приложени справка за извършените 

преводи, становище за коректността на преводите и контролен лист 

за извършване на предварителен контрол от финансовия контрольор 

преди поемане на задължението, в което е изразено мнение за 

законосъобразност на извършване на този разход. 

Предлагам да бъде одобрено изплащането на посочената 

фактура в размер на 766,92 лв. с ДДС. Посочено е, че по бюджета на 

Централната избирателна комисия има налични средства по § 10-20 

„Външни услуги“ за извършване на това плащане. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Стоянова. 

Ако няма коментари, предлагам да преминем към гласуване, 

за да одобрим изплащането на сумата, поискана от Агенцията. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Имам още един кратък доклад за сведение. Също във 

вчерашна моя папка с вх. № МИ-22-131 от госпожа       К. по имейла 

е постъпило запитване с два въпроса относно образуването на 

местна коалиция необходимо ли е образец от подписа на 

представляващия местната коалиция да бъде нотариално заверен. 

Вторият въпрос е необходимо ли е представляващият 

местната коалиция да има нотариално заверено пълномощно. 

Аз ви предлагам това писмо да остане само за сведение, тъй 

като Централната избирателна комисия има много подробно 

принципно решение по въпроса. Също така, предвид регистрацията 
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на местните коалиции в общинските избирателни комисии, може да 

се обърне за съдействие към тях. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Господин 

Чаушев, имате думата. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Всичкото това е така, то е вярно. Само че 

действителността е доста, да я нарека, по-зловеща.  

Предлагам да се отговори на тази избирателна комисия, но не 

заради нещо друго, защото ще създадат спънки на кандидатите, 

които ще започнат да си вкарват там документите и ще се позовават, 

че нищо не знаят. Ще изтече сума ти време и те няма да могат да си 

вършат съответните предизборни кампании и така нататък. Това е 

структурен проблем. 

Общинските избирателни комисии задържат до последно 

регистрациите, за да създават пречки за определен тип кандидати. 

Предлагам писмено да им се отговори да не създават каквито 

и да било пречки с измислени претексти. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Само да уточня, ако не е станало 

ясно в началото на доклада ми, питането е от госпожа К., от 

гражданин. Питането не е от общинска избирателна комисия – само 

за яснота го казвам. 

Ако предложението е да се отговори до питащия – това искам 

да изясня, за да имам представа как да оформя доклада. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Господин 

Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Явно съм объркал адресатите. Но и при 

мен има едни такива писма от едни общински избирателни комисии 

и затова леко повдигнах регистъра.  

В такъв случай може евентуално по телефона, в случая 

приемам, че съм объркал адресатите. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Следващ 

докладчик в тази точка – госпожа Георгиева. 
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ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, с вх. № МИ-05-

16/13.09.2023 г. сме получили запитване госпожа           И., главен 

експерт в областна администрация Монтана, относно определяне на 

временно изпълняващите длъжността кметове на общини и 

кметства. 

В писмото си тя ни пише, че с решение – цитира номера му, 

на Общински съвет Монтана са избрани временно изпълняващ 

дейността кмет на общината и кметове на кметства за срок до 

полагане на клетва на новоизбраните кметове. 

Пита ни дали това се е случило от Общинския съвет, а не е 

направено със заповед от действащия кмет на общината, който ще се 

регистрира за кандидат в предстоящите избори. 

Същото решение са взели от Общинския съвет в община 

Георги Дамяново. Тя ни пита налице ли е противоречие с 

указанията, които се съдържат в наше Решение № 2122-МИ, за 

регистрация на кандидатите и с последващото писмо, в което даваме 

допълнителни разяснения, относно избора на временно 

изпълняващите длъжността кмет на съответната община или 

кметство. Текстовете, които са в наше решение и в последващото 

писмо са ясни в тази посока и затова докладвам писмото за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, госпожо Георгиева. 

Следващ докладчик – госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, докладвам ви 

писмо от НСИ с вх. № МИ-23-16-1/13.09.2023 г. Прехвърлена е 

преписката в днешна папка, тъй като вчера беше в следобедната 

част, когато изтичаше срокът за регистрация на партии и коалиции в 

ЦИК. 

Изпращат ни актуален списък на кметствата в Република 

България съгласно чл. 37, ал. 1 от ЗАТУРБ съгласно разпоредбите на 

действащото законодателство. Приложеният списък е публикуван 

във вътрешната мрежа. Писмото е с копие до Министерството на 

регионалното развитие и благоустройството. Докладвам ви го за 
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сведение. Само обръщам внимание, че на сайта на НСИ продължава 

да бъде неактуален списъкът на кметствата в ЕКАТТЕ и обръщам 

внимание на датата, на която получаваме този списък, а именно след 

изтичане на срока за образуване на секции от кметовете на общини 

на 8 септември 2023 г. – далеч след писмото на Централната 

избирателна комисия, с което поискахме актуализиране на списъка 

на кметствата, в изпълнение на тяхно законово задължение. 

В тази връзка в ЦИК имаме две писма от община Дряново и 

от община Стамболово, с вх. №№ МИ-15-234 и МИ-06-339 

съответно от 12-и и 13 септември. Става въпрос, че има запитване 

относно конкретни населени места в съответните общини 

Стамболово и Дряново за населено място Кладенец и за населено 

място село Радовци в община Дряново. В село Кладенец, община 

Стамболово населението по постоянен адрес към 4 август 2023 г. е с 

население 100 души по постоянен адрес. Съгласно § 67 от Закона за 

изменение и допълнение на Изборния кодекс от 2021 г. населението 

по постоянен адрес трябва да е над 100 души, за да може населеното 

място да придобие статут на кметство. В този случай село Кладенец 

не придобива по силата на закона статут на кметство и там няма да 

се произвежда избор за кмет на кметство. 

Същото е и по отношение на село Радовци, където 

населението е под 100, а населеното място няма статут на кметство и 

там не би следвало да се произвежда избор за кмет на кметство. 

Докладвам тези две преписки за сведение, тъй като по повод на 

постъпилото писмо от НСИ, на работна група предлагам да обсъдим 

въпроса с обявяването кметствата с оглед на яснота за участниците в 

изборите, тъй като в момента тече регистрация на партии и 

коалиции и местни коалиции в Общинските избирателни комисии по 

видове избори, съответно и за кметове на кметства. 

Докладвам ви за сведение писмо от ОИК – Велинград, които 

са определили специалисти, включително и техните възнаграждения 

– за сведение. 
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За сведение ви докладвам и писмо от ОИК – Шумен, с вх. № 

МИ/15-21-2/12.09.2023 г. относно определяне на работни групи за 

подпомагане на дейността на общинските избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Елка Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, ще отложа за малко по-късно 

доклада си. Извинете. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-22-

132/13.09.2023 г. – постъпило е запитване по имейл, с въпрос: има ли 

конфликт на интереси между председател на Общинска избирателна 

комисия и председател на секционна избирателна комисия, които са 

баща и син, като ОИК и секционната избирателна комисии се 

намират в една и съща община? 

Докладвам го за сведение, тъй като на нашата интернет 

страница в рубриката „Въпроси и отговори“ има отговор на подобен 

въпрос по отношение на така поставения въпрос. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Георгиев, 

заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам за сведение писмо с вх. 

№ ПВР/НС-22-1/13.09.2023 г. Към писмото от гражданина е 

приложена молба за предоставяне на информация – докладвам ви го 

за сведение, тъй като въпросната информация може да бъде 

достигната  без да се намесва Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Войнов в точка трета. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от ОИК – Баните, с вх. № МИ-15-227. Колегите ни питат за 

следния казус: в една секционна избирателна комисия гласуват 

избиратели от две различни населени места, като едното  населено  

място избира кмет на кметство. Въпросът е избирателите от другото 
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населено място имат ли право да гласуват за кмет на кметство и ако 

нямат, как да бъдат ограничени при машинното гласуване? 

Предлагам да изпратим писмо до ОИК – Баните, с което да 

отговорим на поставените въпроси. Проектът на писмо е в моя 

папка. (Реплики.) 

Колеги, тъй като има някои неуточнени въпроси, предлагам 

да отложим обсъждането на това писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължаваме с 

точка четвърта: 

ДОКЛАДИ ОТНОСНО ИСКАНИЯ ЗА ИЗПЛАЩАНЕ 

ВЪЗНАГРАЖДЕНИЯ НА ОИК. 

Госпожа Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви искане за 

изплащане на възнаграждение. С вх. № МИ-27-137/12.09.2023 г. е 

постъпило искане за изплащане на възнаграждения от ОИК – Разлог. 

Искането е за изплащане на възнаграждение за дадено дежурство на 

4 септември 2023 г. от председател, зам.-председател и секретар и за 

заседание, проведено на 5 септември 2023 г. от председател, двама 

заместник-председатели, секретар и 7 членове. 

Следващото дежурство е дадено на 7 септември от двама 

зам.-председатели и един секретар. На 8 септември е дадено 

дежурство от председател, зам.-председател и секретар. 

Общата сума ведно с осигурителните вноски е 1 135,82 лв. 

Преписката е преминала предварителен финансов контрол и е 

с положително становище за изплащане на така докладваното от мен 

възнаграждение на ОИК – Разлог, като е комплектувана с 

необходимите документи. 

Предлагам да одобрим с протоколно решение изплащането на 

исканото възнаграждение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, няколко искания за 

изплащане на възнаграждения. 

С вх. № МИ-27-136/12.09.2023 г. е постъпило искане за 

изплащане на възнаграждение от Общинска избирателна комисия – 

Бяла, за проведено заседание на 12 юли 2023 г. от председател, зам.-

председатели двама и 8 членове. Разглеждали са постъпил при тях 

сигнал и са постановили съответното си решение. 

По преписката е приложена счетоводна справка и контролен 

лист. Предлагам да им се изплати сумата в размер на 603,82 лв. със 

съответните осигуровки. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка); против – няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: С вх. № МИ-27-131/08.09.2023 г. сме 

получили искане от ОИК – Самоков, по отношение на две 

дежурства, дадени на 24 август и на 8 септември от председател и 

секретар, във връзка с оформяне и предаването на архива на 

Общинската избирателна комисия. 

По преписката има контролен лист и счетоводна справка. 

Предлагам да им се изплатят дежурствата в размер на 242,06 лв. със 

съответните осигуровки. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Следващият вх. № е МИ-27-

135/12.09.2023 г. с искане за изплащане на възнаграждения от ОИК – 

Бяла, Варна за дадено дежурство на 6 септември 2023 г. от 

председател и секретар във връзка с оформяне на документация и 

предаване на архива на ОИК. 

Има счетоводна справка и контролен лист. 

Предлагам да им се изплатят 121,03 лв. със съответните 

осигуровки. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Последно, уважаеми колеги, вх. № МИ-

27-127/07.09.2023 г. от ОИК – Сандански, за дадени дежурства на 

4 септември от председател, секретар и член и на 5 септември 2023 г. 

също от председател, секретар и член във връзка с предаване на 

архиви и оформянето на приемо-предавателните протоколи. 

Предлагам да им се изплатят общо 348,46 лв. със съответните 

осигуровки. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 
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Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Следващ докладчик – господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-27-

132/14.09.2023 г. – искане за изплащане на възнаграждения по повод 

проведени дежурства за предаване на архива на ОИК – Кнежа, с 

мандат 2019 – 2023 г. Дежурствата са били на 5 и на 7 септември, 

дадени от председател и член на комисията. 

Предлагам да изплатим исканото възнаграждение за дадените 

дежурства в размер на 234,08 лв. ведно с осигурителните вноски. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Димитър Димитров, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № 

МИ-27-133/11.09.2023 г. – искане от ОИК – Ветово, за изплащане на 

възнаграждения за дадено дежурство от председател, секретар и 

член за предаване архива на ОИК  с мандат 2019 – 2023 г., на 

общинската администрация. 

Приложен е контролен лист и счетоводна справка. 

Общата сума е на стойност 227,43 лв. Приложени са и 

необходимите документи като доказателство за извършената работа. 

Предлагам да вземем решение за изплащане на 

възнаграждение на ОИК – Ветово, за едно дежурство. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Следващото искане за изплащане на 

възнаграждение е постъпило от ОИК – Струмяни, с вх. № МИ-27-

138/12.09.2023 г. Искането е за целодневно дежурство, дадено от 

председател и секретар за архивиране и предаване на общинската 

администрация документи и печати, съхраняващи се в ОИК – 

Струмяни, съгласно приложения списък. 

Приложени са доказателство за извършената дейност. 

Изготвен е контролен лист и счетоводна справка, от която е видно, 

че общата стойност на това дежурство, дадено от председател и 

секретар на ОИК – Струмяни, е 121,03 лв. 

Предлагам да вземем решение за изплащане на 

възнаграждението. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Докладвам и вх. № МИ-27-

134/12.09.2023 г. От ОИК – Главиница, област Силистра сме 

получили искане за изплащане на възнаграждение за дадено 

дежурство от двама зам.-председатели и един секретар. 

Изготвен е контролен лист и счетоводна справка, от което е 

видно, че общата сума за това дежурство е 171,57 лв. 
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Предлагам да вземем решение за удовлетворяване искането 

за изплащане на възнаграждение на ОИК – Главиница. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Колеги, преди да прекъсна заседанието, тъй като в 

следобедната част ми се налага да отсъствам, определям господин 

Войнов – заместник-председател на ЦИК, да води заседанието, да 

подпише решенията и писмата, включително ако е необходимо, да 

извърши и плащания. 

Заседанието ще продължи в 15,30 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, подновява 

заседанието си Централната избирателна комисия. Имахме известно 

закъснение, тъй като се подготвят проекти за решения.  

Има ли предложения за включване в дневния ред?  

Колегата Георгиева.  

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Моля да ме включите в точката за 

промени в състава на ОИК.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Стойчева.  

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Предлагам да включим нова точка в 

дневния ред: Проекти на решения относно заличаване на 

регистрации на партии за участие в изборите за общински съветници 

и за кметове.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Ганчева.  
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ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Предполагам, че трябва да се заявя 

в тази точка. Имам две папки, които са ми върнати с два протокола, 

не са разпределени, има бележки от администрацията. Изготвени са 

проекти на решения. Предполагам, че в тази точка трябва да е.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: И колегата 

Георгиев.  

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Писмо до ОИК – в Административни 

преписки.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Други? Не виждам.  

Предлагам т. 6 в дневния ред да стане: „Проекти на решения 

относно заличаване регистрация на партии“. Докладчици колегите 

Стойчева, Ципов, Ганчева и Георгиев.  

Допълнително съм записал колеги в Административни 

преписки и в проекти, свързани с решения за състави на ОИК.  

Моля, процедура по гласуване на допълнението на дневния 

ред.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма.  

 

Преминаваме към шеста точка от дневния ред:  

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО ЗАЛИЧАВАНЕ 

РЕГИСТРАЦИЯ НА ПАРТИИ.  

Колегата Стойчева.  

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, представям проект на 

решение относно заличаване на регистрация на партия „Никола 

Петков“ за участие в изборите за общински съветници и за кметове 

на 29 октомври 2023 г.  

С Решение № 2403-МИ от 13 септември тази година 

Централната избирателна комисия е регистрирала партия „Никола 

Петков“ за участие в изборите в условията на неприключила 
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процедура по чл. 135, ал. 4 от Изборния кодекс и Раздел III, т. 16 от 

Решение № 1960-МИ на Централната избирателна комисия. От 

протокол с вх. № МИ-04-04-77 от 14 септември 2023 г. на Главна 

дирекция ГРАО в МРРБ за извършена проверка на списък на 

избиратели, подкрепящи регистрацията на партия „Никола Петков“ 

се установяват 2230 коректни записа. Следователно предоставеният 

за проверка списък съдържа по-малко от 2500 избиратели, които 

подкрепят регистрацията на партия „Никола Петков“. При тези 

данни не са налице изискванията на чл. 133, ал. 3, т. 5, пр. последно 

от Изборния кодекс и Решение № 1960-МИ от 3 август 2023 г. на 

Централната избирателна комисия за регистрация на партия „Никола 

Петков“ за участие в изборите за общински съветници и за кметове 

на 29 октомври тази година и регистрацията на партията при 

условия на неприключила процедура следва да бъде заличена.  

Предвид изложеното и на основание чл. 57, ал. 1, т. 1 и чл. 

135, ал. 5 от Изборния кодекс предлагам Централната избирателна 

комисия да приеме решение, с което заличава регистрацията на 

партия „Никола Петков“ за участие в изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г., извършена с 

Решение № 2403-МИ от 13 септември 2023 г. на Централната 

избирателна комисия. Анулира издаденото удостоверение.  

Решението подлежи на обжалване по съответния ред.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Има ли изказвания, колеги? Не виждам.  

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2419-МИ/14.09.2023 г.  

Следващ докладчик – колегата Ципов.  
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КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моя папка от днес ще видите 

проект на решение относно заличаване регистрация на партия 

„Движение на непартийните кандидати“ за участие в изборите за 

общински съветници и кметове на 29 октомври 2023 г.  

ЦИК със свое Решение № 2402-МИ от 13 септември 2023 г. е 

регистрирала партия „Движение на непартийните кандидати“ за 

участие в изборите в условията на неприключила процедура по чл. 

135, ал. 4 от Изборния кодекс и Раздел III, т. 16 от Решение № 1960-

МИ от 3 август тази година на ЦИК. От протокол с вх. № МИ-04-03-

86 от 14 септември 2023 г. на ГД ГРАО в МРРБ за извършена 

проверка на списъци на избиратели, подкрепящи регистрацията на 

партията за участие в изборите се установяват 2384 коректни записа. 

Следователно представеният за проверка списък съдържа по-малко 

от 2500 избиратели, които подкрепят регистрацията на партия 

„Движение на непартийните кандидати“. При тези данни не са 

налице изискванията на чл. 133, ал. 3, т. 5, пр. последно от Изборния 

кодекс и Решение № 1960-МИ от 3 август тази година на ЦИК за 

регистрация на партия „Движение на непартийните кандидати“ за 

участие в изборите за общински съветници и кметове на 29 

октомври и регистрацията на партията при условия на 

неприключила процедура следва да се заличи.  

Предвид изложеното и на съответните основания от 

Изборния кодекс предлагам на вниманието ви следното решение: 

заличава регистрация на партия „Движение на непартийните 

кандидати за участие в изборите за общински съветници и кметове 

на 29 октомври 2023 г., извършено с Решение № 2402-МИ от 13 

септември на ЦИК. Издаденото удостоверение се анулира.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Ако 

няма изказвания, моля, процедура по гласуване.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2420-МИ/14.09.2023 г.  

Следващ докладчик е колегата Ганчева.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

протокол, вх. № МИ-04-03-82 от 14 септември 2023 г., от който се 

установява, че коректните записи в подкрепа на партия „Съюз на 

Отечеството“ от списъка подкрепящ регистрацията на партията е 

1993. Предвид което се установява, че не са налице законовите 

изисквания на чл. 133, ал. 3, т. 5, пр. последно от Изборния кодекс и 

съответно на наше решение за регистрация на партия „Съюз за 

Отечеството“. Същата е регистрирана с наше решение за участие в 

изборите в условията на неприключила процедура по чл. 135, ал. 4 

от Изборния кодекс.  

С оглед на което ви предлагам проект на решение, с който да 

заличим регистрацията на партия „Съюз за Отечеството“ за участие 

в предстоящите избори, извършена с Решение № 2400-МИ от 

13 септември 2023 г. на ЦИК, като анулираме издаденото 

удостоверение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Има ли, 

колеги, изказвания? Не виждам.  

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2421-МИ/14.09.2023 г.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви протокол от 

извършена проверка на списъка на избирателите, подкрепящи 

регистрация на партия ДОСТ за участие в изборите за общински 

съветници и кметове, насрочени за 29 октомври 2023 г., с вх. № МИ-

04-03-81/14.09.2023 г., от който се установява, че коректните записи 
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на подписи, подкрепящи партията за предстоящите избори, е 2463. 

Тоест при тези данни не са налице изискванията на чл. 133, ал. 3, т. 

5, пр. последно от Изборния кодекс, и наше решение за регистрация 

на партия „Демократи за отговорна свобода и толерантност (ПП 

ДОСТ)“ за участие в предстоящите избори. Партията е регистрирана 

в условията на неприключила проверка по чл. 135, ал. 4 от Изборния 

кодекс и съответно наше решение с Решение № 2399-МИ от 13 

септември 2023 г..  

С оглед на доклада ми ви предлагам проект на решение, с 

което да заличим регистрацията на пария „Демократи за 

отговорност, свобода и толерантност (ПП ДОСТ)“ за участие в 

изборите за общински съветници и кметове на 29 октомври 2023 г., 

извършена с Решение № 2399-МИ от 13 септември 2023 г. на ЦИК, 

като анулираме издаденото удостоверение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Становища по направения въпрос? Няма.   

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 15 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2422-МИ/14.09.2023 г.  

Колега Георгиев, заповядайте.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Проектът с номер 2629 е относно 

заличаване на регистрация на партия „Единение“ за участие в 

изборите за общински съветници и кметове на 29 октомври 2023 г.  

Централната избирателна комисия с Решение № 2409-МИ от 

13 септември 2023 г. е регистрирала партия „Единение“ за участие в 

изборите за общински съветници и кметове на 29 октомври 2023 г. в 

условията на неприключила процедура. От протокол с вх. № МИ-04-

03-84 от 14 септември 2023 г. на Главна дирекция ГРАО в МРРБ за 

извършена проверка на списък на избиратели, подкрепящи 
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регистрацията на партия „Единение“ в ЦИК за участие в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г., се 

установява, че общият брой установени коректни записи е 2159 и 

следователно представеният за проверка списък съдържа по-малко 

от 2500 избиратели, които подкрепят регистрацията на партия 

„Единение“. При тези данни не са налице изискванията на чл. 133, 

ал. 3, т. 5, пр. последно от изборите за общински съветници и 

кметове на 29 октомври 2023 г. и на Решение № 1960-МИ от 3 август 

2023 г. на ЦИК за регистрация на партия „Единение“ за участие в 

изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 

г. и регистрацията на партията при условия на неприключила 

процедура следва да се заличи.  

Предвид изложеното и на съответните основания от 

Изборния кодекс предлагам Централната избирателна комисия да 

реши: заличава регистрацията на партия „Единение“ за участие в 

изборите за общински съветници и кметове на 29 октомври 2023 г., 

извършена с Решение № 2409-МИ от 13 септември 2023 г. на ЦИК. 

Анулира издаденото удостоверение.  

Решението подлежи на съответното обжалване.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Изказвания? Няма.  

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма.  

Решението е № 2423-МИ/14.09.2023 г.  

Следващ докладчик – колегата Елка Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Предлагам да гласуваме решение, с 

което да бъде заличена регистрацията на…  



33 

Извинете, колеги, объркали са ми проекта на решение. Трябва 

да отстраня техническите грешки и тогава ще ви го докладвам. 

Съжалявам.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Добре. Този доклад 

ще бъде докладван малко по-късно.  

Моля колегите, които имат протоколи от извършени 

проверки за броя на подписи на партиите, които сме регистрирали 

под условие. 

Колегата Димитров.  

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря, господин 

председателстващ.  

Колеги, с вх. № МИ-04-03-88 от днешна дата е постъпил 

протокол за извършена проверка на списъка на избиратели, 

подкрепящи регистрацията на партия „Ред, законност и 

справедливост“. От представените 3227 подписа 2516 са установени 

като коректни, тоест партията изпълнява условието да бъде 

регистрирана. Това е моят доклад.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Георгиев.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам най-напред протоколи с 

вх. № МИ-04-03-32 от 7 септември 2023 г., вх. № МИ-04-03-60 от 

12 септември 2023 г. и вх. № МИ-04-03-80 от 14 септември 2023 г., 

от които е видно, че партия „Национално движение Единство“, 

регистрирана с Решение № 2404-МИ от 13 септември 2023 г. е 

представила списък с избиратели, за който са установени общ брой 

2503 общо коректни записи. Това го представяме за сведение към 

съответното решение. Изпълнено е условието.  

Също така докладвам и протокол с вх. № МИ-04-03-85 от 

14 септември 2023 г. от извършена проверка на списък на 

избиратели, подкрепящи регистрацията на партия „Средна 

европейска класа“, от който е видно, че общият брой установени 

коректни записи в съответния списък са 2735 и така е изпълнено 

условието, при което съответното Решение № 2408-МИ от 
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13 септември е било, за да бъде обявена регистрацията на партия 

„Средна европейска класа“.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Ципов.  

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, първо ви докладвам вх. № 

МИ-04-03-42 от 11 септември тази година – протокол от ГД ГРАО за 

извършена проверка на списък на избиратели, подкрепящи 

регистрацията на партия „Съюз на патриотичните сили Защита“. 

При подадени 3028  подписи са установени 2059. Дадени са 

допълнителни указания на партията, след което тя е представила 

допълнителен списък от 1019 избиратели. С вх. № МИ-04-03-79 от 

14 септември 2023 г. допълнителният списък е проверен от ГД  

ГРАО в МРРБ, при който са установени коректни записи 789, с 

което „Съюз на патриотичните сили Защита“ е изпълнил 

изискванията на Изборния кодекс и наше Решение № 1960. 

Проверката показа, че са налице тези изисквания. Вчера с наше 

решение партията е била регистрирана при условията на 

неприключила проверка. Докладвам го за сведение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колегата Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Можете да погледнете проектен номер 

2627. Предложението ми е на база на протокол от 14 септември 

2023 г. с вх. № МИ-04-03-87, с който се е върнала извършената 

проверка от ГД ГРАО на подписката, представена от партия 

„Български съюз за директна демокрация“. Тя е представена в 

допълнение, тъй като при подаването на документите пред 

Централната избирателна комисия първоначално представената 

подписка със заявени 2600 имена на избиратели, които подкрепят 

регистрацията проверката е установила 2150 коректни записа. 

Дадени са указания на „Български съюз за директна демокрация“ и в 

допълнително предоставената подписка се установяват 449 от общо 

500. Достатъчен брой коректни записи, за да се счита за изпълнено 

условието на чл. 133 от Изборния кодекс. В този смисъл ви го 
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докладвам само за сведение, тъй като партията е регистрирана с 

Решение № 2407-МИ от 13 септември 2023 г.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Сега 

може да докладвате в точка 6 проекта на решение.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Това е по заявлението за регистрация на 

партия „Българската пролет“. Ние сме се произнесли с наше 

Решение № 2410-МИ от 13 септември и сме ги регистрирали под 

условие за участие в местните избори, тъй като документите са 

представени буквално в последните минути от срока за регистрация. 

От заявените 3054 подписа при извършената проверка, отразена в 

протокол с  вх. № МИ-04-03-78 от 14 септември 2023 г. се 

установява, че коректните записи са 2469, което означава, че в 

представения списък има по-малко от 2500 коректни записа с 

подписа на избиратели, които подкрепят регистрацията на партия 

„Българската пролет“ и това налага на основание чл. 135, ал. 5 от 

Изборния кодекс да се заличи регистрацията на партия „Българската 

пролет“.  

Предлагам Централната избирателна комисия да излезе с 

решение с диспозитив: заличава се регистрацията на партия 

„Българската пролет“ за участие в изборите за общински съветници 

и кметове на 29 октомври 2023 г. и да се анулира издаденото 

удостоверение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Има ли, колеги, изказвания?  

Ако няма, моля, процедура по гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2424-МИ/14.09.2023 г.  

Приключихме с точка 6 от дневния ред.  

Ще помоля колегата Баханов в точка 4 да докладва 

протокола, постъпил от ГД ГРАО.  
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ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря, господин председателстващ.  

Уважаеми колеги, с Решение № 2406-МИ от 13.09.2023 г. 

беше регистрирана партия „Земеделски Народен Съюз“ при 

неприключила процедура. Първоначално, видно от протокол с вх. № 

МИ-04-03-66 от 13.09.2023 г. общият брой на установените коректни 

записи е бил 2439. Представен е допълнителен списък от 347 

избиратели и с вх. № МИ-04-03-83 от 14.09.2023 г. се установяват 

226 коректни записи по отношение на тази партия. Решението за 

регистрация е валидно, тоест минали са изискуемия брой 

избиратели, подкрепящи регистрацията на партията от 

2500 избиратели.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, с това 

приключиха всички доклади, свързани с регистрацията на партии и 

коалиции за изборите за общински съветници и за кметове.  

Връщаме се в точка 1 от дневния ред – Проекти на решения, 

свързани със състави на общински избирателни комисии.  

Колегата Георгиева.  

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, предлагам ви проект на 

решение за промени в състава на Общинска избирателна комисия – 

Брацигово, област Пазарджик.  

В Централната избирателна комисия чрез кмета на община 

Брацигово е постъпило предложение с вх. № МИ-06-

333/14.09.2023 г. от Стоян Вълков – упълномощен представител на 

коалиция ГЕРБ-СДС, за промяна в ОИК – Брацигово, като се 

предлага на мястото на Десислава Димитрова Герова-Тодорова – 

председател на Общинската избирателна комисия, да бъде назначена 

Магдалена Сотирова Попова. Към предложението са приложени 

заявление от Десислава Тодорова за освобождаването й като 

председател на Общинската избирателна комисия, декларация, 

съгласно Изборния кодекс, и копие от дипломата за завършено 

висше образование на Магдалена Сотирова Попова.  

Предвид изложеното и на база правните основания предлагам 

на Централната избирателна комисия да реши:  
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Освобождава като председател на Общинска избирателна 

комисия – Брацигово, Десислава Димитрова Герова-Тодорова и 

анулира издаденото й удостоверение.  

Назначава за председател на Общинска избирателна комисия 

– Брацигово, Магдалена Сотирова Попова. На назначения 

председател да се издаде удостоверение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Има ли изказвания?  

Ако няма, моля, процедура по гласуване.  

Колеги, моля с вдигане на ръка който е за приемане на 

решението.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма.  

Решението е № 2425-МИ/14.09.2023 г.  

Колеги, в т. 1 има ли други доклади?  

Ако няма, връщаме се в точка 3. 

Колегата Чаушев.  

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моя вътрешна папка 

има питания от ОИК – Първомай, вх. № МИ-15-236 от 13-и. В моята 

папка има и проект за отговор.  

Уважаеми колеги, в началото сме, а тези общински 

избирателни комисии ще работят и пет години занапред, независимо 

от моментния състав на ЦИК. Казвам го: ако сега не обхванем 

процеса, ще продължаваме със същите истории.  

Сега по същество. Питат ни, вижте формулировката: пречка 

ли е нотариалната заверка на образеца на подпис на членове на 

инициативен комитет да бъде заверена от кмет на кметство? 

Допустимо ли е кмет на кметство да заверява образци на подписи на 

членове? И така нататък, и така нататък. Даже искат и писмено 

становище.  Ще го получат.  
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Но, уважаеми колеги, обръщам се и към общинските 

избирателни комисии, приемам, че в момента няма юрист там, макар 

че се съмнявам: този тип питания са недопустими за членове на 

ОИК, които най-малкото трябва да си прочетат закона, поне графите 

около чл. 414. Поне! Освен това, ако искат да се занимават и с 

правна теория, могат да си прочетат и Закона за нотариусите и 

нотариалната дейност. И това могат да направят, но е излишно. Не 

да задават такъв тип въпроси!  

Виждате текста на отговора. По същество – обръщам се и към 

всички общински избирателни комисии, които ни гледат – никакви 

нотариални заверки на каквито и да било подписи по каквито и да 

било документи ОИК не трябва да изискват. Не трябва и да създават 

пречки по отношение на някакви си измишльотини от типа на 

нотариални заверки. Няма такива неща! Не знам какви са тези волни 

съчинения.  

Освен това уточняваме, че кореспонденцията до ЦИК ще 

трябва да бъде подписвана и от председател, и от секретар. Никакви: 

„Здравейте“! И уточняваме, че оттук нататък няма и да ги 

разглеждаме.  

Толкова по това писмо. Виждате му текста.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Заповядайте, колега Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Ще взема повод от изказването на 

колегата Чаушев, за да вметна, че много често ми звънят от 

общинските избирателни комисии и избиратели, които постоянно 

поставят въпроса с нотариалните заверки. В тези процедури към 

настоящия момент по отношение на местните избори нотариалната 

заверка единственото място, на което безспорно се изисква и следва 

да бъде представена, е при представянето на образци на подписи на 

членовете на инициативния комитет за издигането на независим 

кандидат. И тази нотариална заверка, уточнявам го да е ясно и да не 

се получават повече такива разтеглени във времето непрекъснати 

питания, защото тепърва предстои регистрацията на инициативните 
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комитети, може да бъде извършвана от кметовете на кметства, 

защото в чл. 83 от Закона за нотариусите и нотариалната дейност 

това изрично е уредено. И честно да ви кажа даже ми е малко 

странно, че колегите от общинските избирателни комисии ни 

поставят такива въпроси.  

Пак казвам, в случаите, в които в решенията на Централната 

избирателна комисия или в Изборния кодекс пише, че се изисква 

нотариална заверка, тя следва да бъде представена. Във всички 

останали случаи такава не се изисква. Но когато се изисква 

нотариална заверка, Законът за нотариусите и нотариалната дейност 

в чл. 83 предоставя възможност, включително и на кметовете на 

кметства, да заверяват частни документи от такъв характер – в 

случая образец от подпис.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Други изказвания?  

Заповядайте, колега Чаушев.  

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Напълно съм съгласен с изказването на 

госпожа Елка Стоянова. Ще се уточни това писмо. Създават се 

излишни затруднения. Разбира се, и по отношение на нотариалните 

заверки за инициативни комитети си присъстват.  

Изказването ми беше именно за това да няма съответно 

създаване на излишни затруднения. В този смисъл предлагам да го 

гласуваме със съответната корекция от госпожа Елка Стоянова. 

Говорим за едно и също. Нюансите са в различни направления, но 

поне посоката надявам се в ЦИК да е една и съща.  

Предлагам да гласуваме това писмо.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, по писмото 

други становища?  

Ако няма, моля, процедура по гласуване.  

И моля колегата Матева за малко да води заседанието.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 
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Йорданка Ганчева, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев).  

Заповядайте, колега Солакова.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, предлагам да одобрим към 

всяка обява по процедурата за подбор за заемане на длъжностите 

„програмист аналитик“, „експерт проектиране и програмиране“, 

„системен архитект и разработчик софтуер“ да публикуваме 

забележка, тъй като е допусната техническа грешка, и да уточним, че 

не се изисква представяне на документ по т. 4.  

Виждате във вътрешната мрежа проекта за забележка към 

всяка обява.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

становища има ли по предложението? Запознахте ли се с 

предложението?  

Ако няма желаещи за коментари, моля да го гласуваме.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Представям ви докладна записка, вх. 

№ ЦИК-09-266-1 от 14 септември. Както си спомняте, изпратихме 

информация до министъра на финансите, изисквана от 

Министерството, във връзка с ефекта от промяна на максималния 

осигурителен доход при три варианта. В ЦИК главният 

счетоводител е получил допълнителни указания по телефона, че 

нашата информация не е пълна. В тази връзка се представя тази 

докладна записка с приложена допълнителна информация, която да 

бъде изпратена на министъра на финансите и в частта относно 

осигурителните вноски за сметка на осигурените лица.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

становища по предложението на колегата Солакова?  

Подлагам го на гласуване.  
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, само довеждам до знанието 

ви, че има постъпила заповед на областния управител на област 

Монтана, с която се определя помещение за съхранение на изборни 

книжа и материали. Доколкото аз знам и си спомням имаме 

протоколно решение за отделно класиране на тази информация, още 

повече че тя подлежи на обобщаване и предоставяне на вниманието 

на Централната избирателна комисия.  

Продължават в ЦИК да постъпват писма от общинските 

избирателни комисии във връзка с приети техни решения по най-

различни теми, които нямат задължение да представят на 

Централната избирателна комисия. В този случай сме получили от 

Общинска избирателна комисия – Ивайловград, за назначаване на 

специалисти, които да подпомагат работата на Общинската 

избирателна комисия; от Общинска избирателна комисия – Белица, 

за определяне на печатите и маркирането им в изпълнение на нашето 

решение за реквизитите и начина на защита; и от Общинска 

избирателна комисия – Котел и Шумен, пак за специалистите към 

общинските избирателни комисии.  

Предлагам с протоколно решение да възложим 

обособяването на отделна папка в Деловодството, в която да се 

събират тези писма, без да бъдат разпределяни, а единствено и само 

писма, по които Централната избирателна комисия е изискала 

информация от ОИК-овете, тя да се представя на вниманието на 

ЦИК.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Чухте, 

колеги, предложението за протоколно решение.  

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 
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Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); 

против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви писмо, вх. № 

МИ-26-27 от 14 септември тази година. От Печатница „Демакс Ди 

Пи Ай“ сме получили писмо, което съдържа списъка на лицата от 

печатниците, Министерството на финансите и Централната 

избирателна комисия, за които са получили искане да бъде осигурен 

достъп до уеб базираната система във връзка с процеса за предпечат, 

утвърждаване и печат на хартиените бюлетини.  

За запознаване ви го докладвам и за обсъждане на работна 

група.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: В 

Административни преписки продължаваме с колегата Георгиева.  

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, в моя папка има два 

често поставяни въпроса и отговори на тези въпроси. Моля да ги 

погледнете и ако ги одобрим да ги публикуваме в рубриката 

„Въпроси и отговори“.  

Единият въпрос касае адресната регистрация на избиратели, 

които подкрепят подписката за издигане на независим кандидат за 

кмет или за общински съветник за подрубриката ни „Регистрация за 

участие в местните избори“.  

Вторият въпрос касае може ли да се гласува с нотариално 

заверено пълномощно. Той е за подрубриката ни „I. Кой има право 

да гласува в местни избори“.  

Моля да погледнете отговорите, които ви предлагам, и ако 

нямате възражения да ги гласуваме за публикуване в рубриката ни 

„Въпроси и отговори“.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Моля за 

запознаване.  

Колеги, становища по направения доклад?  

Заповядайте.  
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ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Имам предложение за редакция в 

отговора на втория въпрос, второто изречение. Изречението да 

приключи след думичката „избирателя“. Гласуването се извършва 

лично от избирателя.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Други изказвания?  

Ако няма, с направената корекция, моля процедура по 

гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева); против – 1 (Йорданка Ганчева).  

Колеги, в Административни преписки други доклади?  

Колегата Георгиев.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам в папката с мои 

инициали писмо с вх. № МИ-22-137 от 14 септември 2023 г. То е 

озаглавено „Молба“ от госпожа       Н.           П.       П. във връзка с 

нейното желание да участва в изборите, като гласува по настоящия 

си адрес, вместо по постоянния, но доколкото е описано в писмото, 

тя твърди, че този адрес, който й е настоящ от доста време, 

преразказвам, по-рано през предишни години, „без мое знание ме е 

отписало от настоящия адрес“, някое кметство.  

Госпожата моли да й бъде възстановено правото и да бъде 

решено, както и да бъде регистрирана за гласуване по настоящия си 

адрес на съответното написано населено място.  

Предлагам това да остане за сведение, тъй като тази молба 

няма как да бъде удовлетворена в съответствие с компетенциите на 

Централната избирателна комисия.  

Предлагам след съответно запознаване с молбата да приемем 

писмо за изпращане по компетентност на областния управител за 

извършване на проверка и за предприемане на съответните действия 

по компетентност с копие до подателя на молбата, че сме го 

изпратили до областния управител.  
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Чухте, 

колеги, предложението. Има ли изказвания? Не виждам.  

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – 1 (Йорданка 

Ганчева).  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Имам още две писма за сведение.  

Едното е с вх. № ЦИК-00-292 от 14 септември 2023 г. от 

Комисията за защита на личните данни. С писмото ни информират 

за издадения информационен бюлетин и кога ще бъде издаден 

следващият. Това е за сведение.  

Също така за сведение представям и писмото с вх. № МИ-15-

238 от 14 септември 2023 г., което е изпратено от адрес на 

електронна поща на общинска избирателна комисия. Поставеният 

въпрос има отговор в съответното решение на Централната 

избирателна комисия, така че за сведение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Следващ докладчик е колегата Димитров.  

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, с вх. № ЕП-04-01-1/7 е 

дошло писмо във връзка с нови компромисни предложения относно 

поетапното влизане в сила на Регламента за политическа реклама. 

Знаете, че поне аз съм докладвал няколко пъти подобни доклади за 

усилена работа върху този регламент по време на Шведското 

председателство, сега Испанското прави усилие за някакви 

компромиси. Има несъгласие между Франция и Германия, 

доколкото разбирам. Преписката е много дълга, пет файла са в 

подпапката и отразяват различни етапи. Мисля, че по едно време 

бяха стигнали до триалог, но явно още не са дотам. Това е за 

сведение и запознаване, разбира се.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Колеги, и аз ще се включа в тази точка.  
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Получили сме писмо от ДАНС с вх. № МИ-23-25 от 

14 септември. То е в отговор на нашето искане за проверка на 

списък с лица от постъпило в Централната избирателна комисия 

писмо от „Карго-партнер“. Уведомяват ни, че не е установено 

наличие на относима информация, даващо основание за отрицателно 

становище по отношение на посочените в писмото четири лица. За 

сведение го докладвам, тъй като чакаме и писмото от МВР.  

Колегата Баханов.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № 

МИ-09-18 от 14.09.2023 г. от Прокуратурата на Република България, 

кабинета на главния прокурор до Камелия Нейкова – председател на 

Централната избирателна комисия.  

С това писмо началникът на кабинета на главния прокурор И. 

К. приложено ни изпраща за сведение копие на заповед на господин 

Борислав Сарафов – изпълняващ функциите на главен прокурор на 

Република България, господин Калин Стоянов – министър на 

вътрешните работи, господин Пламен Тончев – председател на 

ДАНС, относно създаването на Национално междуведомствено 

звено във връзка с предстоящите избори за общински съветници и за 

кметове, насрочени на 29 октомври 2023 г. 

 Приложена е заповедта, с която тримата разпореждат за 

създаване на Национално междуведомствено звено. Описан е 

съставът на междуведомственото звено и функциите, които се 

възлагат на това междуведомствено звено. Създават се също така и 

междуведомствени звена в състав: окръжен прокурор, директор на 

ОД на МВР и директор на ТДНС за столицата и за всяка област на 

територията на страната. За сведение и за прилагане в 

Деловодството.  

Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № МИ-06-

345/13.09.2023 г. Прилагат ни предоставена информация заповед № 

273 от 29.08.2023 г. и заповед № 277 на община Гурково, като молят 

за входящ номер. Изпратена ни е заповед на кмета на община 

Гурково, която областният управител е отменил. След това има 
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обжалване на тази отмяна. Изпратено ни е решение на 

Старозагорския административен съд по повод на жалбата. Жалбата 

е на кмета на община Гурково против решението на областния 

управител на област Стара Загора. Става въпрос за една секция в 

първоначалната заповед на кмета на община Гурково, с която е 

променено местонахождението на една от секциите. Тази заповед е 

обжалвана в тази част от много от политическите партии на 

територията на община Гурково. За сведение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Други 

доклади в Административни преписки? Не виждам.  

Връщаме се в точка 2: Доклади по дела, жалби и сигнали.  

Колегата Матева.  

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

постъпила жалба в Централната избирателна комисия с вх. № МИ-

11-53 от 14 септември 2023 г. Входирана е в 14,46 ч. Жалбата е от 

коалиция „Продължаваме Промяната – Демократична България“ 

срещу Решение № 2378-МИ от 12 септември 2023 г. на ЦИК. Ще 

бъде комплектувана преписката и внесена във Върховния 

административен съд. За сведение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Следващият 

докладчик е Елка Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Докладвам ви за сведение и запознаване, 

защото още нямам становище по доклада, жалба с вх. № МИ-10-66 

от 14 септември, пристигнала е следобед. Жалбата е от Политическа 

партия „ВМРО – Българско национално движение“ против Решение 

№ 8 от 12 септември 2023 г. на Общинска избирателна комисия – гр. 

Златарица, Великотърновска област. Твърдят, че посоченото 

Решение № 8 от 12 септември на ОИК – Златарица, е 

незаконосъобразно и неправилно.  

В резюме казусът касае прекратяване правомощията на кмет 

на община по отношение на когото Комисията за установяване на 

конфликт на интереси и установила конфликт на интереси и е 

наложила глоба. Протекло е обжалване на няколко инстанции. В 
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крайна сметка комисията е уведомила Общинската избирателна 

комисия за издадените от нея актове, а последното решение на 

Административен съд – Велико Търново, е влязло в сила на 

12.07.2023 г. Повтарям – на 12 септември е решението, с което се е 

произнесла ОИК – Златарица, тоест два месеца по-късно.  

Във въпросното решение ОИК – Златарица, изпраща писмо 

до комисията, с което изисква да й представят документи по 

преписката, за да установят фактическата обстановка по казуса.  

Засега ви го докладвам само за сведение и запознаване. 

Уточнявам, че това касае мандата на Общинска избирателна 

комисия – Златарица, 2019 – 2023 г., и новата Общинска избирателна 

комисия – Златарица, е встъпила в правомощия на 9 септември тази 

година. Както казах – за сведение и запознаване.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Ганчева.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Аз вчера или онзи ден в заседанието 

докладвах постъпило писмо от Общинска избирателна комисия – 

Златарица, ведно с решението, което им е № 8, ведно с писмо от 

КПКОНПИ, приложено решение на Административния съд, както и 

на Върховния административен съд за запознаване и за обсъждане. 

Като свързан доклад го докладвам.  

Доколкото виждам това сега е жалба срещу решението. Аз 

така или иначе на обсъждането щях да ви кажа да дадем указания на 

ОИК – Златарица, че следва да са такива, каквито ние сме давали на 

общинските избирателни комисии, че действат в условията на 

обвързана компетентност и трябва да си преразгледат решението и 

да прекратят правомощията на кмета на община Златарица. Просто 

изчаквах с оглед заличаванията днес и за запознаване, за да го 

обсъдим.  

Сега виждам, че е жалба и мисля, че трябва дори да излезем с 

решение по жалбата. Явно няма свързаност при разпределянето на 

преписките, но вече ние сме го взели под внимание, в смисъл 

докладвано е в Централната избирателна комисия. Вчера или онзи 
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ден на заседание в заседание. В деня, когато изтичаше крайният срок 

за регистрациите.  

Колеги, ако сега го обсъждаме, или ще го обсъждаме работно, 

просто не считам, че има общо с мандати на предходен и настоящ. В 

крайна сметка Общинската избирателна комисия е компетентният 

орган. И ако сте се запознали с преписката, която аз докладвах за 

запознаване, в мотивите на Решение № 8, видно от изказванията по 

протокол на колеги, членове на Общинската избирателна комисия, 

надявам се това да е единично мнение, се счита, че не можело да се 

приеме решение с оглед това, че структурата, съставът на комисията 

е друг. Аз не намирам, че имат отношение към взимането на 

решение във връзка с изпратеното писмо от КПКОНПИ.  

Предлагам да се запознаем и с жалбата и когато прецени 

председателстващият или председателят, да ги обсъдим. Мисля, че 

са свързани преписките.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Заповядайте, колега 

Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: В конкретния случай единствената 

причина, поради която говорих за предходен и настоящ мандат, е 

грешката ми от датата, която видях, без да съобразя – вместо 12.09. е 

останало 12.07., което е влизането в сила на решението на 

Административния съд, и в смисъл на това, че евентуално би имало 

предаване и архивиране на документи и между двете комисии и 

мандатите не създават, защото едните приключват на 8-и, другите – 

на 9-и. Така че не търсете друга причина в изказването ми.  

Аз съм съгласна – двете преписки са абсолютно свързани и 

нямам нищо против на следващо заседание да ви предложа проект 

на решение по отношение на жалбата, както, разбира се, съм готова 

и да го обсъдим в работна група.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Ганчева.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колега Стоянова, нямах предвид 

Вашето изказване за мандатите. Казах мотивите в Решение № 8. 

Още повече, писмото от КПКОНПИ от преписката, която е на мой 
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доклад и ви докладвах, отново повтарям, за запознаване и 

обсъждане, е видно, че Общинската избирателна комисия е 

регистрирала в ОИК писмото на КПКОНПИ, с което е изпратено 

решението, влязло в сила на 12.07., на 11.09.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: В Жалби и сигнали 

има ли други докладчици? Няма.  

Други доклади по която и да е точка?  

Заповядайте, колега Баханов.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: В точка Промяна в ОИК. Мисля, че 

имаше такава обособена.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Да, това е точка 1.  

Заповядайте.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, връщам ви на доклад 

вх. № МИ-10-52 от 12.09.2023 г. и вх. № МИ-10-52/1 от 13.09.2023 г. 

Както ви докладвах на предходни заседания, постъпило е писмо от 

Памела Маринова – технически секретар, така е упоменато:  

„Уважаеми членове на Централната избирателна комисия, 

моля да изключите лицето        Г.                  В.                    Й. от 

списъците на ОИК, като изпълняваща длъжността член на 

Общинската избирателна комисия към община Тутракан. Прилагам 

подписано от нея заявление за тази цел.  

Бих искала да се вземе предвид, че лицето       Т.         М.          

Р.  преминава от заместник-председател на ОИК в община 

Главиница като член на ОИК в община Тутракан. За тази цел 

прилагам нужните документи, както и пълномощно от упълномощен 

представител на партия. Благодаря предварително.“  

Уважаеми колеги, след като направих справка по папките и 

преписките относно назначаване на общинските избирателни 

комисии в община Тутракан и община Главиница, безспорно се 

установи, че           Г.          В.           Й. е член на Общинска 

избирателна комисия в община Тутракан, област Силистра и 

приложеното заявление от същата е чрез кмета на община Тутракан 
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до ОИК, до Централната избирателна комисия. По имейл са 

постъпили тези документи.  

Така че, колеги, на първо предлагам да вземем решение, с 

което да освободим като член на ОИК – Тутракан, област Силистра, 

Г.         В.          Й. с посоченото ЕГН и да анулираме 

издаденото удостоверение.  

И свързано след това да изпратим писмо до господин 

Станислав Трифонов – председател на ПП „Има Такъв Народ“, от 

която квота е         Г.         Й.        като го информираме, че следва в 

най-кратък срок да направи предложение за попълване на състава на 

ОИК – Тутракан, като посочи кандидат за член, тъй като след като 

направих справка в предложенията относно назначаване на ОИК – 

Тутракан, въпросната партия не е посочила резервен член.  

По отношение на второто заявено искане от техническия 

секретар, за момента го оставям за сведение, тъй като няма нито 

искане от        Т.            М.        Р., която е заместник-председател на 

ОИК в община Главиница, която е от друга квота, не е от „Има 

Такъв Народ“, а от ПП-ДБ. Само са приведени нейна декларация и 

копие от диплома, но няма заявление от нея, че желае да бъде 

освободена като заместник-председател на ОИК – Главиница.  

Само, колеги, да ви докладвам, че с вх. № МИ-10-52/2 от 

14.09.2023 г. е постъпило писмо от       Т.        Т. от ПП ИТН, която 

пише:  

„Уважаема госпожо Председател, упоменатите лица не са от 

квотата на ПП „Има Такъв Народ“. Нашият представител в 

Главиница е Л.         К.           Д. – член на ОИК. Това писмо от 

госпожа          Т.        Т. е по повод на изпратено с вчерашна дата 

писмо до господин Станислав Трифонов – председател на ПП – 

„Има Такъв Народ“, в което сме описали цялата фактическа 

обстановка по писмото на техническия секретар на община Тутракан 

Памела Маринова. Явно госпожа          Т.        Т. не е обърнала 

внимание на първата част от писмото, изпратено от Централната 
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избирателна комисия, що се касае до члена на ОИК от ИТН              

Г.      В.        Й.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Искам да направя едно 

изказване.  

Колега Баханов, понеже във Вашата папка е качено писмото, 

защо техническият секретар на общината ни изпраща цялата тази 

кореспонденция? В смисъл, в качеството си на какъв, извинявайте, 

го е подписала, защото за мен е абсолютно озадачаващо. Просто не 

мога да разбера защо е в тази форма тази кореспонденция.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, не знам дали знаете, 

предполагам повечето от вас знаят, че по принцип такава е 

практиката – много от лицата, които са членове на съответната ОИК, 

подават заявлението чрез кмета до ЦИК, като практика.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Аз очаквах кметът да ни уведоми. Затова 

Ви питам.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Аз правя предложение. Ако кажете, ще 

изчакаме или ще напишем до кмета да ни изпрати писмото, 

подписано от него, което е подготвено от техническия     секретар     

П.  А.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, по проекта 

на решение на колегата Баханов има ли изказвания?  

Предложен ни е проект на решение за освобождаване като 

член на ОИК – Тутракан, на Г. В. Й. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Като допълнение, мисля, че го казах и в 

първоначалния си доклад, изпратени са документите по имейл, 

сканирани, включително и заявлението на             Г.              В.            

Й., което е чрез кмета на община Тутракан до Централната 

избирателна комисия. Ако Централната избирателна комисия 

прецени, нямам предвид да изготвя писмо до кмета на община 

Тутракан да ни бъде предоставено в оригинал това заявление от Г. 

Й. и след това да задвижим процедурата.  
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Предложението ми е за проект на решение за освобождаване 

на същата.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Ганчева.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Господин Председателстващ, ще Ви 

моля да ме върнете в Административни преписки, но ще помоля за 

работна почивка преди това.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, други 

изказвания по проекта за решение? Не виждам.  

Моля, процедура по гласуване.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2426-МИ/14.09.2023 г.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Предлагам, уважаеми господин 

председателстващ, да изпратим писмо до господин Станислав 

Трифонов – председател на ПП „Има Такъв Народ“, като го 

информираме, че с Решение № 2426-МИ предсрочно са прекратени 

правомощията на           Г.           В.                Й. като член на ОИК – 

Тутракан, и в най-кратък срок следва да направи предложение за 

попълване на състава на ОИК – Тутракан, като посочи кандидат за 

член.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Виждате 

писмото.  

Процедура по гласуване.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Колегата Ганчева в Административни преписки.  
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ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, връщам на доклад писмото 

от Министерството на труда и социалната политика, което ви 

докладвах на 7 септември. То е разпределено на мой доклад и на 

колегата Стоянова, като още тогава настоявахме за работно 

обсъждане. Все още не е осъществено работното обсъждане.  

Моля председателстващият или председателят да го имат 

предвид при организацията на работа на Централната избирателна 

комисия.  

Помолих преди малко за работна почивка, тъй като виждам, 

че колеги нямат време да се запознаят с преписките в заседание и 

има много обсъждания извън микрофон, така че по Ваша преценка. 

Аз лично имам преписка, която съм докладвала за запознаване и 

моля за работно обсъждане.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Давам почивка 20 минути – до 17,50 ч.  

 

(След почивката.) 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, 

продължава заседанието на Централната избирателна комисия.  

 

Преминаваме към пета точка:  

РАЗЯСНИТЕЛНА КАМПАНИЯ.  

Господин Томов.  

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, връщам на доклад 

разглеждането на четири предложения за банери, които да се качат 

на страницата на ЦИК, във Фейсбук и да се разпратят на медиите, 

ако ги одобрим.  

Първо, да припомня, че те се намират в проектите на 

12 септември в моя папка, подпапка „Разяснителна кампания“.  

Сега при работното обсъждане мисля, че стигнахме до 

съгласие за това – тук се предложи на работното обсъждане да 

отпадне този банер, предвид това, че информацията по него вече би 
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била неактуална. Аз съм съгласен с това предложение. Ако има 

нещо друго по него? Виждате текста, няма смисъл да го повтарям.  

Четвъртият също да отпадне. Предлагам втория и третия да 

приемам, които са номерирани с едно и 2, защото първият е без 

номерация.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Баханов.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Предлагам от предложението за втория 

банер да отпадне в заглавието на банера какви са изискванията за 

адресна регистрация на кандидатите за общински съветници и за 

кметове, да отпадне „общински съветници“, тъй като надолу по 

текста става въпрос само за кметове.  

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Приемам това предложение. 

Евентуално като се подготви, ще предложа да приемем отделен 

банер за изискванията за адресната регистрация на общински 

съветници.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Други изказвания? 

Не виждам.  

Подлагам на гласуване втори и трети банер, както 

докладчикът предложи, с направената корекция от колегата Баханов.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма.  

Уважаеми колеги, връщаме се в точка Административни 

преписки, ще направя един доклад.  

Постъпила е докладна записка от директора на дирекция 

„Администрация“ с вх. № ЦИК-09-271 от 14 септември, тя е относно 

сключване на граждански договори за изпълнение на дейности, 

свързани с машинното гласуване.  
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В докладната са описани дейностите, свързани с осигуряване 

на машинното гласуване при произвеждане на изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г., които следва да се 

извършат, а именно: осъществяване на контрол в целия процес по 

параметризиране на бюлетините; инсталиране и настройване на 

машините за гласуване; подпомагане на Централната избирателна 

комисия в процеса по удостоверяване на съответствието по чл. 213а 

от Изборния кодекс и процеса по прозрачност и сигурност на 

машинното гласуване по чл. 213б от Изборния кодекс; по 

технически въпроси, свързани с компютърната обработка на 

резултатите от гласуването и видеонаблюдението. Освен горното, в 

процедурите за възлагане на обществени поръчки, свързани с 

машинното гласуване, е необходимо да участват експерти с 

професионална компетентност като членове на комисията за 

разглеждане и оценка на офертите.  

Изпълнението на посочените дейности може да се възложи на 

доц. Г.         Б. и доц.           З.            М., които притежават 

необходимата компетентност.  

Предвид горното предлагам Централната избирателна 

комисия да приеме решение изпълнението на посочените дейности 

да се възложи на двамата експерти, като се сключат граждански 

договори за срок до 10 декември за посочената в докладната записка 

сума. 

Изготвен е контролен лист за предварителен контрол. 

Проектът за договор е в моя папка от вчерашна дата.  

Моля за вашите мнения и изказвания.  

Ако няма изказвания, подлагам на гласуване предложението 

за сключване на граждански договори.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 
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Севинч Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против 

– няма.  

Колеги, други спешни доклади да има?  

Връщаме се в първа точка.  

Колега Солакова, заповядайте.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, в Централната избирателна 

комисия постъпи предложение от упълномощен представител на 

партия „Има Такъв Народ“ за промени в състава на Общинска 

избирателна комисия – Ракитово. Към предложението са приложени 

документите за ново предложеното лице, а именно: декларация в 

оригинал и копие от дипломата за завършено образование. В 

Централната избирателна комисия постъпи заявление от Теодора 

Спасова, която с Решение № 2143-МИ от 30 август е назначена за 

заместник-председател на ОИК – Ракитово, с искане за 

освобождаване като член на комисията.  

Считам, че са налице всички необходими документи за 

извършване на промяната в състава на ОИК – Ракитово. Затова ви 

предлагам да приемем решение за освобождаване на Теодора 

Борисова Спасова със съответното ЕГН като заместник-председател 

на ОИК – Ракитово, и да анулираме издаденото й удостоверение. Да 

назначим за заместник-председател на ОИК – Ракитово, Добринка 

Георгиева Грозданова със съответното ЕГН.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Изказвания? Не 

виждам.  

Процедура по гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против 

– няма.  

Решението е № 2427-МИ/14.09.2023 г.  
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Колеги, поради изчерпване на дневния ред, закривам 

заседанието на Централната избирателна комисия и насрочвам 

следващото за утре – 15 септември, от 10,30 ч. Благодаря. 

 

(Закрито в 18,17 ч.) 

 

 

   ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

       Камелия Нейкова  

 

    СЕКРЕТАР:  

       Севинч Солакова  

 

 

 

 

 

 

Стенографи:  

   Стефка Аличкова   

 

   Нина Иванова  

 

 

 


